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ADVENT 2. VASÁRNAPJA                       B év                                                      1-4 oldal 
 
Olv.: Iz 40,1-5.9-11. – 2Pét 3,8-14 – Mk 1,1-8 
Keresztelő szent János bűnbánatot hirdet 
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 
Szentmise bevezetése 
 
Jó hír mennyek országáról beszélni? Jó hír Isten országának eljöveteléről szólni? Azt 
tudjuk, hogy a médiumok világában a jó hír nem hír. Mégis, mi vasárnapról- vasárnapra 
evangéliumot, jó hírt hirdetünk. Ezen a mai vasárnapon, advent 2. vasárnapján ennek a 
jegyében szeretnénk ünnepelni. Jó hír, hogy elérkezett hozzánk Jézus Krisztussal az Isten 

országa. Most készítgetjük a szívünket, hogy ez az ország belénk költözzön. 
 
Könyörögjünk 
 
Mindenható, irgalmas Istenünk segíts, hogy szent vágyakozással siessünk Fiad elé. Örök 
bölcsességeddel nevelj minket, hogy e világi elfoglaltságaink ne akadályozzanak 
találkozásunkban szent Fiaddal, aki Veled él és uralkodik a Szentlélekkel egységben Isten 
mindörökkön örökké. Amen 
 
Szentbeszéd 
 
Kedves Testvérek! 
 
Ezen a mai vasárnapon szeretném, hogy a szívünkben megszülessen az öröm. Örülhetünk 
annak, hogy Jézus Krisztus eljött. Elhozta nekünk az örömhírt, Isten jó üzenetét. Ahhoz, 
hogy ez a hír a mi számunkra jó hír legyen, valamit nekünk is tenni kell! Mindannyian 
tapasztaljuk, hogy általában az igazság a szerint szól hozzánk, hogy miképpen hallgatjuk. A 
legnagyobb igazságok is némák, ha az ember bezárja a szívét. 
 

Ezért nagyon fontos készíteni a szívünket 
a jó hír, az örömhír befogadására!  

 

Nem véletlen, hogy a Szentírás a jó hír fogalmát ismételten használja, függetlenül attól, 
hogy az emberek erről hogyan vélekednek. Igen is, jó híreket várunk. Igen is, olyan 
üzenetekre vágyakozunk, amelyek megérintik a szívünket, örömet jelentenek a számunkra. 
Az ószövetségi Szentírás és az újszövetségi Szentírás is, amikor erről a jó hírről beszél, 
akkor mindig van ennek egy valamilyen fajta politikai üzenete is. Hiszen az emberek 
számára jó hír volt, amikor megszületett az uralkodó fia. Ezzel az utódlás gondolata 
megoldódott, az utódlás kérdése nyilvánvaló lett. Jó hír az, amikor győz a nemzet és áldott 
az az ember, aki ezt a jó hírt hozza. Amikor mi az evangéliumról hallunk, ami azt jelenti, 
hogy örömhír, jó hír,  akkor arra a győzelemre gondolunk, ami Isten és ember közös műve. 
Szeretném ezt hangsúlyozni a Testvéreknek: 
 

az evangélium, az az örömhír, az a győzelem,  
ami Isten és ember közös műve! 
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Amikor a zsidók várják a szabadulást, akkor faggatják Izaiás prófétát, - ahogy a mai 
olvasmányban hallottuk, - miképpen mutatja meg Isten a hatalmát? Az ő emberi 
elképzelésükben Isten a hatalmát úgy érvényesíti, hogy másokat legyőz. Az igazi jó hír a 
számukra nem ez, hanem az, hogy ez az Isten úgy jelenik meg a pusztában, mint a jó 
Pásztor, aki a gyöngét fölemeli, az elveszettet megkeresi, az épet, az erőset vigyázza. 
Megértették ők, mit jelent ez a jó hír. Ez azt jelenti, hogy van jövőjük.  
 
 Az Újszövetség jó híre Jézus Krisztus által azt jelenti, 
 hogy az emberiségnek mindenek ellenére van jövője.  
 Keresztelő János hirdeti ezt a jövőt. 
  Ez a jövő egy Személy, ez a jövő egy Mű.  
 Jézus Krisztus által létre hozott Mű az emberek javára. 
 Ebben a lehetőségben az ember üdvözülhet. 
 

Testvérek! 
Ezen a mai vasárnapon forduljunk e felé az Isten felé, aki eljött Jézus Krisztusban. 
Keresztelő János megkereszteli a Jordánban. Ez is nagyon fontos üzenet, hogy hol történik 
ez a keresztelés. Közel a Holt-tengerhez, amely a föld legmélyebb pontja. 350 méterrel van 
a tenger színe alatt. Ez a hely az, ahol át lehet jönni a Jordánon a sivatag felől az Ígéret 
városa felé. A Szentírás szerint Józsue is ezen a helyen vezette át a népet, a sivatagon 
keresztül vándorló népet az Ígéret földjére. Ezt a helyet a zsidók így nevezték: Pet ha ara, 
ami magyarul azt jelenti: az átszállás helye. Keresztelő János ezen a helyen hirdeti az 
igazságot, aki a bűnök bocsánatát közvetíti. Annak az Istennek a jóságáról beszél, aki nem 
vágja ki a gyümölcstelen fát. Arról az Istenről szól, aki irgalmas és ezt az Istent hozza el 
hozzánk az, akiről János előre  mondja a jó szót: Jézus Krisztus a Megváltó. 
 
Testvérek! 
Egyetlen dolgunk van, Isten segítségével helyreállítani azt a rendet, amit megzavart az 
ember. Akkor ez a teremtett világ és benne az ember egy Isten által meghatározott rendben 
találhatja magát. Ezt a rendet bontotta meg az ember. Az az ember, akit a kísértő szembe 
tudott állítani az Istennel.  
Ezt a rendet Jézus Krisztus helyre állítja  mindenek ellenére. Keresztelő János megkereszteli 
Jézust. Jézus ettől kezdődően hirdeti: Elérkezett hozzátok az  Isten országa. Isten országa 
nem más, mint annak a rendnek a helyreállítása, amit megrontottunk, amit szétszakítottunk. 
Helyreállítandók: 
 

Ember kapcsolata az Istennel. 
Ember kapcsolata a teremtett világgal. 
Ember kapcsolata a másik emberrel.  

 
Az új, a mennyek országa, az Isten országa a helyreállított rend. A szívünket arra 
készítgessük, hogy ebbe a rendbe újra beleálljunk. Elfogadjuk kapcsolatunkat az Istennel. 
Az Istennel való kapcsolatunkban a helyünket. Az ember az Isten gyermeke Isten 
elgondolása szerint. Ez azt jelenti, hogy az ember Isten alá tartozik. A szülő számára a 
gyermek az a valaki, akit a szülő önmagához óhajt fölemelni. Minden áldozatot meghoz 
ezért, hogy a gyermeke az ő világába kerüljön. Újra és újra segítsen a gyermeknek abban, 
hogy fölismerje, nem kevesebb mint az édesanyja, meg az édesapja. Hozzájuk tartozik. 
Belőlük származik, belőlük él. Ők emelik magukhoz. 
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A rend, amely megbomlott azt jelenti, hogy az ember a kísértő hatására elhiszi, hogy istenné 
lehet. Olyanok lesztek, mint az Isten. Tudtok jót és rosszat. Mennyit szenvedünk a világban 
a miatt, hogy sokan istennek tartják magukat. Mennyit szenvedünk a világban attól, hogy 
emberek nem Istenhez igazodnak, hanem istenekként akarják igazgatni a másikat. Jézus 
Krisztussal ez a rend áll helyre. A szeretett Fiúban, akinek a legfontosabb az Atya 
akaratának a teljesítése. Ezzel óhajtja azt a kapcsolatot újra vonzóvá tenni a számunkra, ami 
az Életünket jelenti, hogy  
 

az Atya akarata érvényesüljön a mi életünkben. 
 
Ha erre igent tudunk mondani, akkor nagyon sok tévedéstől, nagyon sok csalódástól 
szabadulhatunk meg. Egy magától értetődő kapcsolatrendszerben biztonságban élhetünk, az 

Atya szeretetének a biztonságában. 

 

Jézussal elérkezett az Isten országa, ami azt jelenti, hogy helyreáll az a rend, amely 
megbomlott akkor, amikor az ember úgy gondolta, hogy a világot kiveheti az Isten 
hatásköréből. Ugyan az Isten azt mondta: Legyen a tiétek, hajtsátok uralmatok alá a földet. 
Uralkodjatok rajta és ez a föld eltart benneteket. De jajj nekünk embereknek akkor, amikor 
ez a föld fölénk  kerekedik. Jajj nekünk embereknek, amikor ez a föld uralkodni kezd 
rajtunk. Ezért fontos a mai vasárnap üzenete: Álljon helyre a rend az ember és a föld 
viszonylatában.  

Vegyük kezünkbe ezt a földet. 
Mi formáljuk és alakítsuk ezt a földet 

és teremje ez a föld nekünk a gyümölcseit. 
 
Helyre kell állítani a rendet, mert azok az értékek, amiket mi adunk a földnek, azok az 
értékek mások, mint amit a föld adhat nekünk. Helyre kell állni a rendnek ember és a világ 
kapcsolatában. 
 
De mindennél fontosabb, hogy az ember és ember kapcsolata megújuljon. Ennek egyetlen 
lehetősége van:  

Ha mindegyikünk életét az Isten akarata határozza meg. 
Ha mindegyikünknek legfontosabb az, amit az Isten vár tőlünk. 

 
Ha külön-külön mindegyikünk erre figyel, akkor nem kell tartanunk egymástól. Akkor nem 
kell félnünk egymástól. Ebben az esetben ember és ember Isten akaratának az ismeretében 
és Isten akaratának a teljesítésében tartozik össze. 
Ez a mai vasárnap segít abban, hogy Isten országában élhessünk. Jézus Krisztus 
helyreállította a rendet, a világ rendjét, az Isten elgondolta rendet. Készítsük a szívünket. 

 

 Legyen készség bennünk arra,  
  hogy Istenhez tartozzunk. Elfogadjuk Pásztorunknak. 
 Legyen készség bennünk arra,  
  hogy ebben a világban úgy éljünk, mint a világ ura,  
  nem mint a világ kiszolgáltatottja, 
  nem mint az e világ javainak az áldozata. 
 Legyen készség bennünk arra,  
  hogy elfogadjuk mindegyikünk életét. 



                                                                              4                                                              2008.12.07 

B 2 

 Ha az Isten akarata a meghatározó,  
  akkor megszabadulunk akarnokságunktól, 
  megszabadulunk attól a kísértéstől, 
  hogy egymás fölé kerekedjünk és  egymáson uralkodjunk. 
 
Ezek az elemek azok, amelyekből fölépül az Isten országa, az a mennyek országa, amely 
Jézus Krisztussal eljött. Ennek egyetlen mozgatója az a Lélek, aki Jézus 
megkeresztelkedésekor megnyilatkozott. Isten Lelke nélkül a mi emberi lelkünk mindenre 
képtelen. Isten Lelkének a segítségével megerősödhetünk. Jézus maga bíztat bennünket. Ha 
Én az Isten Lelkével űzöm ki az ördögöket, akkor elérkezett hozzátok az Isten országa. 
 
 Csak az Isten Lelkének erejével tudunk harcolni 
  az ördögi hatalmakkal, 
  az istentagadó világgal, 
  az anyagban és az anyag által uralkodó földdel és 
  az emberi hatalmát fitogtató emberrel. 
 
 

Higgyünk abban, hogy Isten ereje elég erős ahhoz,  
hogy az emberi világunkat betöltse és boldoggá tegye az embert! 

 
 

+  A M E N  + 


